
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji GospodarKi morsKiej 
i ŻeGluGi Śródlądowej 
(nr 6)

 z dnia 19 grudnia 2019 r.

IX kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





m.h.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej         
(nr 6) 
19 grudnia 2019 r. 
Komisja Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, obradująca pod przewod-
nictwem posła Marka Sawickiego (PSL-Kukiz15), przewodniczącego Komisji, 
rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2020 roku. 

W posiedzeniu udział wzięli: Małgorzata Bogucka-Szymalska zastępca dyrektora Departamentu 
Gospodarki Wodnej i Żeglugi Śródlądowej w Ministerstwie Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej 
wraz ze współpracownikami, Tomasz Emiljan dyrektor Departamentu Infrastruktury Najwyższej 
Izby Kontroli wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Grażyna Kućmierowska, Jolanta 
Ostrowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 

Dzień dobry, serdecznie państwa witam. 
Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej. 
Witam państwa posłów, witam zaproszonych gości. 
Stwierdzam kworum. 
W porządku  dziennym  mamy  rozpatrzenie  planu  pracy  na pierwsze  półrocze                    

2020 roku. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że porządek dzienny został zatwier-
dzony i przyjęty. 
Dziękuję, nie ma sprzeciwu. 
Otrzymaliście państwo propozycję planu. Propozycje do planu pracy nadesłały panie 

posłanki: Daria Gosek-Popiołek  i Urszula Zielińska oraz panowie posłowie: Tadeusz 
Aziewicz, Artur Łącki, Arkadiusz Marchewka, Artur Szałabawka, Dariusz Wieczorek 
i Jerzy Wilk. Plan pracy oczywiście nie uwzględnia tematów, które będą zlecane przez 
Sejm i Marszałka Sejmu, w związku z tym na bieżąco będziemy musieli na nie reagować. 
Mamy także propozycję trzech posiedzeń wyjazdowych, na bieżąco będziemy ustalali 
warunki owych posiedzeń oraz ich porządek. 
Bardzo proszę o zabieranie głosu w sprawie planu pracy, proszę o dyskusję. 
Zaproszeni goście? 
Proszę bardzo. 

Zastępca dyrektora Departamentu Gospodarki Wodnej i Żeglugi Śródlądowej w Mini-
sterstwie Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej Małgorzata Bogucka-Szymal-
ska: 

Dzień dobry państwu. 
Małgorzata Bogucka-Szymalska, zastępca dyrektora departamentu w Ministerstwie 

Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej. 
W kontekście punktów, które odnoszą się do gospodarki wodnej, chciałabym przedsta-

wić kilka wyjaśnień i prosić o ewentualne przeniesienie niektórych punktów na drugie 
półrocze następnego roku. 
Już wyjaśniam, z czego to wynika. 
Zacznę może od pkt 6, czyli informacji na temat VI aktualizacji Krajowego Programu 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Gdybyśmy mogli przełożyć ów punkt np. na maj 
lub czerwiec… wyjaśnię dlaczego. Zgodnie z mapą drogową, którą opracowaliśmy i którą 
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przyjęliśmy, w czerwcu będzie dokument, nad którym Komisja będzie mogła się pochy-
lić. W lutym będzie jedynie informacja, na jakim etapie jesteśmy. Nie będzie informacji 
na temat zaktualizowanego wykazu aglomeracji czy też konkretnych inwestycji. Dlatego 
po to, żeby państwo mieli pełniejszą informację, projekt dokumentu, aktualizacji, bardzo 
proszę o przesunięcie owego punktu na maj lub czerwiec. 
Jeżeli chodzi o informację z pkt 4, która generalnie dotyczy ochrony wód Morza Bał-

tyckiego (mieszczą się tutaj także punkty dotyczące między innymi wdrażania dyrek-
tywy ściekowej), zgodnie z ustawą – Prawo wodne, co dwa lata przedkładamy do Sejmu 
sprawozdanie za dwuletni okres wdrażania dyrektywy. Właśnie w tym roku, na koniec 
roku przypadnie czas, kiedy będziemy przedkładać do Sejmu taką informację. Gdybyśmy 
mogli przełożyć, przenieść informację o wdrażaniu dyrektywy ściekowej na listopad lub 
grudzień tego roku, byłaby to pełna informacja za lata 2018–2019. W tym momencie, 
jeżeli zostanie to w lutym, będziemy mogli przedstawić tylko informację za okres, który 
już został przedłożony do Sejmu, czyli za lata 2016–2017. 
Chciałabym także poprosić o przesunięcie informacji na temat wdrażania ramowej 

dyrektywy wodnej czy też dyrektywy morskiej. Zgodnie z ustawą, do końca lutego każ-
dego roku przesyłane są do ministra informacje z wdrażania owych dyrektyw. Potrzebu-
jemy troszeczkę czasu, żeby informacje te opracować i przekazać w syntetycznej formie, 
wobec tego także prosimy o przesunięcie owych punktów na drugie półrocze. 
To tyle. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. 
Czy są jakieś inne uwagi? Panie posłanki i panowie posłowie? Panie przewodniczący? 

Zapraszamy. 
Pani poseł Zielińska. 

Poseł Urszula Zielińska (KO): 
Mam tylko pytanie – czy można prosić o jakiś komentarz (niekoniecznie teraz) do tych 
punktów, które nie zostały uwzględnione w planie pracy, żeby zrozumieć, czemu nie, 
chodzi o nadesłane… 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Zgłaszane przez panią poseł. 

Poseł Urszula Zielińska (KO): 
Tak, zgłaszane. 
Nie musi to być teraz, ale kiedykolwiek, pisemnie czy jakkolwiek. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Pan przewodniczący Marchewka. 

Poseł Arkadiusz Marchewka (KO): 
Dziękuję, panie przewodniczący.
Jeżeli chodzi o propozycje, która zostały przesłane do państwa parlamentarzystów, 

pierwszymi  tematami,  jakimi  powinniśmy  się  zająć,  powinny  być  sprawy  związane 
z funkcjonowaniem przemysłu stoczniowego, szczególnie w kontekście spółek Skarbu 
Państwa oraz bieżącej działalności Polskiej Żeglugi Morskiej. Temat Polskiej Żeglugi 
Morskiej został zaproponowany jako drugi. Sytuacja jest na tyle ważna – wokół sprawy 
jest wiele niejasności, wątpliwości (między innymi, strony społecznej działającej w przed-
siębiorstwie),  że uważam,  iż  temat  ten  powinien  być  uwzględniony  jako  pierwszy.                               
Dwa punkty mogłyby zostać zamienione. 
Uważam, że potrzeba wyjaśnienia owej sprawy, omówienia jej przez pana ministra 

jest kluczowa, szczególnie w kontekście działalności załogi spółki, która chciałaby dowie-
dzieć się szczegółów na temat zmian prowadzonych w Polskiej Żegludze Morskiej. 
Dlatego wnoszę, żeby pierwszy temat w styczniu zamienić kolejnością z drugim. 
Dziękuję. 
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Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. 
Pan poseł przewodniczący Szałabawka. 

Poseł Artur Szałabawka (PiS): 
Panie przewodniczący, dlatego że sytuacja właśnie teraz się tworzy, powinniśmy odcze-
kać moment i wdrożyć to zgodnie z harmonogramem. Nie ma sensu w tej chwili robić 
posiedzenia Komisji, kiedy rzeczy idą w sposób stabilny, akurat będzie można omówić 
je za okres, który minie. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Dziękuję. 
Kto jeszcze z państwa posłów? 
Mamy uwagi ministerstwa, mamy uwagi pani poseł Zielińskiej, na które odpowiemy 

na następnym posiedzeniu Komisji. 
Jeżeli chodzi o propozycje zmian – ponieważ mamy apolityczne kierownictwo Komi-

sji, w ramach prezydium będziemy mogli usiąść i jeszcze raz przedyskutować owe kwe-
stie. Nie wydaje mi się,  żeby  kwestia  zamiany  pierwszego  i drugiego  punktów  była                    
aż tak istotna, żeby musiała być już... 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica): 
Czy mają one być na jednym posiedzeniu Komisji, panie przewodniczący? 
Jeżeli na jednym to, w ogóle, nie ma tematu. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Spokojnie. 
Jak mówię, nie widzę tutaj problemu. 

Poseł Dariusz Wieczorek (Lewica): 
Mamy zaufanie do kierownictwa. 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Też mi się tak wydaje. 
Myślę, że jako prezydium Komisji  jesteśmy w stanie jeszcze raz to przeanalizować, 

uściślić i wysłać państwu ostateczny plan pracy Komisji do realizacji, z tym, że doskonale 
wiemy, że plan planem a bieżące wymogi i życia, i polityki, i gospodarki czasami będą 
zmuszały nas do tego, żebyśmy zwoływali dodatkowe posiedzenia bądź, na posiedzeniach 
już zaplanowanych, wnosili dodatkowe punkty. Oczywiście, chyba wszyscy zgodzimy się 
z tym, że na bieżąco będziemy to realizowali. 
Myślę, że warto, żebyśmy jako prezydium uwzględnili także uwagi zgłaszane przez 

ministerstwo w zakresie terminów, dlatego że jeżeli mamy mieć niepełną  informację 
i później powtarzać posiedzenie, lepiej, żeby było to trochę później, ale jednak komplek-
sowo. 
Czy są jeszcze jakieś dodatkowe uwagi do planu pracy? 
Jeżeli nie ma to, drodzy państwo, na tym dosyć sprawnie wyczerpaliśmy porządek 

dzienny posiedzenia. 
Dziękuję za takie podejście do sprawy. 

Poseł Tadeusz Aziewicz (KO): 
Przyjęliśmy? 

Przewodniczący poseł Marek Sawicki (PSL-Kukiz15): 
Przyjęliśmy  z małymi  poprawkami,  które  jako  prezydium  będziemy  realizowali 
w związku ze zgłoszonymi uwagami. 


